
 
Zápis z řádného zasedání AS FaVU VUT v Brně dne 13. 10. 2004 

 
přítomni: Mgr. Irena Armutidisová, BcA. Lukáš Berta, Šimon Chloupek, BcA. Jan Klimeš,  

ak. mal. Vladimír Merta, Mgr. Rostislav Niederle, Ph.D., doc. Mgr. Jana Preková,  
Mgr. Blahoslav Rozbořil, ak. mal. Margita Titlová  

 
omluven: doc. ak. soch. Michal Gabriel, Martin Skalický, 
 
hosté:  Mgr. Jaroslava Bílá, Mgr. Richard Fajnor, doc. MUDr. Vladimír Novotný, CSc.,  

PhDr. Petr Spielmann, dr.h.c. 
 
Program řádného  zasedání:  
1. Oznámení o rezignaci BcA. Symona, složení slibu náhradníka dle výsledku voleb do AS  FaVU BcA. Klimeše  
    a schválení programu (Mgr. Armutidisová); 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU v Brně 16. 6. 2004 (Mgr. Armutidisová); 
3. Zpráva děkana o činnosti fakulty za uplynulé období (PhDr. Spielmann); 
4. Předložení návrhu děkana na odvolání a nové jmenování UR FaVU VUT v Brně (PhDr. Spielmann), materiál 

v písemné podobě přiložen k pozvánce za zasedání AS FaVU; 
5.   Zpráva o hospodaření (Mgr. Bílá); 
6.  Zpráva o průběhu jednání AS VUT v Brně (zástupce AS FaVU v AS VUT); 
7.  Stanovení termínu následujícího zasedání AS FaVU VUT v Brně; 
8. Různé: 

a) Předložení dodatku ke Směrnici děkana FaVU VUT v Brně o podmínkách přijímacího řízení na 
akademický rok 2005/2006 – zavedení elektronických přihlášek (předkládá Mgr. Fajnor, proděkan pro 
vzdělávací činnost); 

b) Internetová prezentace FaVU VUT v Brně (jménem studentské komory BcA. Berty); 
c) K připomínkování předložena AS VUT v Brně definitivní verze Statutu VUT v Brně a Volebního a 

jednacího řádu AS VUT v Brně (Mgr. Armutidisová). 
 
Ad 1. 
Mgr. Armutidisová seznámila senátory s písemnou abdikací senátora Bc., Bc.A. Symona. Do AS FaVU je 
kooptován první náhradník z voleb do AS FaVU VUT v Brně BcA. Jan Klimeš, který složil slib senátora. 
 
Mgr. Armutidisová seznámila senátory s programem jednání včetně doplnění bodu 1. a 8., viz. výše. 
Hlasování: pro: 7, proti: -, zdržel se: -. Program jednání ve smyslu doplnění schválen. 
 
Ad 2. 
Hlasování: pro: 6, proti: -, zdržel se: 2. Zápis z jednání AS FaVU VUT v Brně ze dne 16. 6. 2004 schválen. 
 
Ad 3. 
- dohodnuty stavební úpravy v objektu Gorkého pro potřeby FaVU, snaha o smlouvu s architektem, následovat 
bude průzkum a rekonstrukce a restaurování, odhad stěhování – do příštího léta. Budova v majetku VUT v Brně, 
rekonstrukci do původního stavu bude hradit VUT. 
- objekt Úvoz/Údolní nereálný pro stěhování, FA stěhování odmítá, pro potřeby FaVU nadměrné 
- nabídka Městského dvora, ul. Husova, jednání s náměstkem primátora, žádost na pedagogy o podporu 
stěhování do jmenované budovy 
- dalšími možnostmi je postavení nové budovy v areálu kampusu nebo využití budov Gorkého, Údolní a 
stávajícího objektu Masarykovy univerzity, Přírodovědecké fakulty, ústavu matematiky (v případě, že nebude 
budován tunel pod Špilberkem) 
- FaVU navrhla udělení čestného doktorátu VUT v Brně p. Woodymu Vašulkovi v rámci 105. výročí VUT 
v Brně, proběhne dne 8. 11. a dne 9. 11. 2004 přednese p. Vašulka přednášku na fakultě a zahájení výstavy 
z jeho prací v aule budovy Údolní.  
- výstavou p. Vašulky započne výstavní činnost FaVU v aule na Údolní (studentské, pedagogické, reciproční – 
s cizinou výstavy) 
- zviditelnění fakulty na veřejnosti, využití výkladních skříní na Údolní, řešení fasády budovy Údolní 
- nabídka města Jihlavy o vytvoření uměleckého díla pro jejich partnerské město Heidnheim 
- 25. – 26. návštěva ze školy výtvarného umění z Munsteru, sochař a teoretička umění, zájem o spolupráci 
s fakultou, výzva děkana pedagogům k účasti na jednáních 
- nabídka z Los Angeles – návštěva ředitele kalifornské výtvarné školy, není ujasněn příjezd  



 
Ad 4. 
Materiál předložen v písemné podobě s pozvánkou. Dnem 13. 10. 2004 začíná běžet předkládací lhůta, příští  
zasedání AS FaVU VUT v Brně budou senátoři o návrhu hlasovat. 
Děkan uvedl, že tento návrh podává opakovaně, z důvodů formálních proto žádá AS FaVU o odvolání stávající 
UR FaVU a jmenování UR FaVU nové.  
 
Ad 5. 
- čerpání finančních prostředků bude uzavíráno k datu 15. 10. 2004, zhruba vyčerpáno 75% rozpočtu 
- OON – snaha o co nejnižší náklady r. 2002 – 722 tis., 2003 – 644 tis. (+ náklady z grantu), 2004 – pouze letní 
semestr 604 tis. Kč, celkové čerpání mělo být ve výši 610 tis. Kč. Zimní semestr – částka ateliérů za výuku 
hrazená z ateliérových finančních prostředků 190 300,- Kč, částka Katedry teorií – čerpání dle plánu, rezerva. 
Přečerpání u kabinetů a ateliérů a dále vzhledem k přechodu nového zpracování dat byl nám předepsán počet 
vrátných a vzhledem ke skutečnosti, že má FaVU dvě budovy, musí být vrátných více než je stanovený počet – 
úhrada mezd bude z položek rozpočtu určených na vrátné. Rezerva pro placení OON neexistuje. Písemný 
materiál předán předsedky AS FaVU. 
- provoz budovy Údolní 19 – rektorát odmítá přispívat na údržbu vyššími částkami, marně již 2 roky žádá 
tajemnice o výměnu oken a zateplení pláště budovy (výsledek energetického auditu), žádost byla opakovaně 
zamítnuta. Kritická situace s vytápěním budovy Údolní (stížnost studentů na Krajskou hygienickou stanici) – 
chystá se řešení, investice cca 50 tis. Kč z investičních prostředků – zakoupení vytápěcího panelu a dálkové 
řízení, rozdělení objektu do zón, které budou vytápěny dle potřeb.  
- příští měsíc bude předkládán AS FaVU k projednání algoritmus rozdělení finančních prostředků pro příští rok. 
Očekáváme navýšení cen za elektrickou energii a plyn a dále mzdový nárůst. Předpoklad dotace pro nadcházející 
rok 19 mil. z toho 16,75 mil. mzdy spolu s náklady na energie a plyn. Z toho plyne drastické omezení finančních 
prostředků na ateliéry pro nadcházející kalendářní rok 
- doc. Ruller si minulý týden stěžoval na špatné zabezpečení budovy Údolní (přistižení dvou občanů romské 
národnosti při pokusu o rabování), návrat k loňskému  návrhu – zabezpečení budovy Údolní prostřednictvím 
kontrolovaného vstupu do budovy přes předkládání průkazů studenta a pedagoga, event. návštěvy přes vrátnici a 
otevření budovy přes tlačítko. Řešení není finančně náročné. Turnikety – řešení je drahé z důvodu drahého 
softwaru. 
- nařízení děkana – proplácení mezd externím pedagogům 
 
Ad 6. 
- Doplňovací volby do AS VUT v Brně za FaVU bylo shledány bez závad a dne 13. 10. 2004 Mgr. Armutidisová 
složila slib senátora. 
- informace rektora VUT v Brně jsou totožné s informacemi děkana fakulty 
- snaha rektora VUT o zvýšení významu VUT v Brně 
- ustanovení ústavu soudního inženýrství na půdě VUT v Brně, celouniverzitní ústav s perspektivou malé fakulty 
 
Ad 7. 
Příští zasedání se uskuteční dne 10. 11. 2004 ve 13.00 hod. v pracovně děkana.  
Hlasování: pro: 6, proto: -, zdržel se: -, nepřítomen: Mgr. Rozbořil. Termín zasedání schválen. 
 
Ad 8. a) 
Dodatek ke směrnici týkající se užívání elektronické přihlášky ke studiu předán senátorům v písemné podobě. 
Dnem 13. 10. 2004 začíná běžet předkládací lhůta. 
 
Ad 8. b) 
BcA. Berta rozeslal kopii e-mailu, adresovaného děkanovi fakulty a týkajícího se webové prezentace, senátorům. 
O problematice dnes podrobně jednalo kolegium děkana, vznikne pracovní skupina, která bude záležitost řešit. 
Členové kolegia děkana navrhují řešit webovou prezentaci společně s informačním systémem fakulty 
prostřednictvím studentské soutěže. 
 
Ad 8. c) 
Mgr. Armutidisová pověřila senátory a legislativní komisi AS FaVU připomínkováním definitivní verze Statutu 
VUT v Brně a Volebního a jednacího řádu AS VUT v Brně. Předsedovi legislativní komise dr. Niederlemu 
předán výtisk dokumentů, ostatní senátoři jej obdrží v elektronické podobě. 
 
Zapsala: Jana di Lenardo 
Verifikovala: Mgr. Irena Armutidisová  


